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Sammanträdesdatum 

2018-05-07 

Handikapprådet 

 

 

 Utdragsbestyrkande: 

 

 

  
  
 

Plats och tid:  Spiltan Patricia, måndag 7 maj 2018 kl 13:30-16:00 

Deltagare:   

 Elisabet Ericsson R 
Åsa Nordkvist FUB 
Jörgen Jansson DHR 
Jenny Norell HRF 
Karin Eriksson HLS 
Annelie From RBU 
Birgit L-Sundström AFASI 
Ingrid Rundgren PSO 
Ulf Nilsson SRF 
Sune Persson  
Kerstin Tillemar HLS 
Elisabet Karlsson RSMH 
Mikael Fors RUS 
Ingrid Bylund Diabetes 
Birgitta Medin M 
Göran Thapper S 
 

  

 

Övriga deltagare: Eva Boethius Försäkringskassan 
Janni Pevik Hela Livet 
 

 

Utses att justera: Elisabet Ericsson 
 

Justeringens plats 

och tid: Guldsmeden plan 4, 24 maj 2018 kl 13:00  

Underskrifter:  Paragrafer: 8-17 

Sekreterare:  Stina Almberg 

Ordförande: Majvor Westberg-Jönsson 

Justerande: Elisabet Ericsson   
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Bevis/anslag 

Protokollet är justerat. Justeringen tillkännagiven genom anslag. 

Anslagstid, från och med 2018-05-30 till och med 2018-06-13 

    

Förvaringsplats för protokollet 

Tillgänglighetsstrategens kontor, Social.- och omsorgsförvaltningen, Brunnsgatan 4 

Underskrift 

Stina Almberg 
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§ 8 Upprop och val av justeringsförrättare 

Upprop 

Elisabet Ericsson förordas till justeringsförrättare  

Handikapprådet beslutar 

att välja Elisabet Ericsson till justeringsförrättare 

att justering ska ske den 24 maj kl 13:00 på Majvor Westberg-Jönssons kontor, 

Guldsmeden 

____ 
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§ 9 Genomgång av föregående protokoll och 

anmälan av övriga frågor 

Genomgång av föregående protokoll från kommunala handikapprådet 2018-02-12 
skjuts upp till nästa sammanträde. 
 
Anmälan övriga frågor; 
Kommunens växel fungerar inte 
Transport 
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§ 10 Godkännande av dagordning 

Handikapprådet beslutar 

att godkänna dagordningen  
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§ 11 Information om LSS, omprövningar, ny lag m.m. 

 

Eva Boethius från Försäkringskassan informerade om utvecklingen av LSS och 

nuvarande lagstiftning med anledning av de domar som kommit under de senaste åren. 

Domar som inneburit att många fått sin assistansersättning minskad. 

För närvarande har Försäkringskassan ca 14 000 individer som är assistansberättigade. 

Det är en minskning jämfört med tidigare. De vanligaste anledningarna till att assistans 

har avslutats är att personer har avlidit, men personer har även blivit utkastade ur 

systemet. Ansvaret för assistans går då över på kommunen. 

Trenden är att antal beviljade timmar/vecka ökar. Det finns också en tendens att 

privata aktörer ökar på assistanstimmarna eftersom det innebär att de får mer statlig 

assistansersättning utbetalad. Det är också så att fler män än kvinnor beviljas 

assistansersättning och män beviljas också fler assistanstimmar än kvinnor. 

Fusk förekommer, men är inte i sig omfattande. Det är alltså få fall. Ändå innebär varje 

fusksituation att det handlar om mycket pengar eftersom det som regel är stora 

summor per ärende. Den stora majoriteten som söker assistansersättning har dock 

behov av assistans. 

Under de senaste åren har det kommit flera domar som fått långtgående konsekvenser 

för bedömning av assistanstimmar och därför också för individerna. Exempelvis 

bedömdes sondmatning inte vara ett grundläggande behov och inte heller att sköta en 

kateter eller stomi. Därefter kom en dom som fastställde att man inte har rätt till 

assistans under väntetid såsom t.ex. transporter, dygnsvila eller aktiviteter utanför 

hemmet där hjälpbehov eventuellt kan uppstå. Det innebar i praktiken att allt behov av 

assistans skulle påverkas och med anledning av detta och den oro som förändringarna 

väckt hos enskilda och anhöriga skrev Försäkringskassan därför i oktober 2017 ett 

brev till regeringen om att lagstiftningen måste ses över så att inte individer med redan 

beviljad assistans skulle förlora ett stort antal timmar. Det har nu lett till att en ny lag 

gäller fr.o.m. 1 april fram tills en ny omarbetad LSS-lag som neutraliserar effekterna av 

domarna kan läggas fram.  

I lagen, som gäller från 1 april 2018, tas 2-årsomprövningarna bort. Omprövning får 

nu endast göras vid väsentligt förändrade förhållanden. Även pågående 2-

årsomprövningar avbryts. Om man anser att man borde ha beviljats fler timmar kan 

individen begära omprövning. I sådant fall får omprövningen inte innebära att 

assistanstimmarna minskas. Minskning av timmarna kan endast ske vid omprövning av 

väsentligt förändrade förhållanden som då teoretiskt kan innebära en väsentlig 
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förbättring av individens situation. Personlig assistans ska också nu kunna beviljas för 

dygnsvila, transport och väntetid.  

En ny dom från april 2018 säger också att en sjukvårdande insats som utförs som 

egenvård kan ligga till grund för assistansersättning och egenvård kan även bedömas 

vara ett grundläggande behov. Som tidigare kan inte assistansersättning lämnas för 

sjukvårdande insatser. 
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§ 12 Hela Livet 

Träffpunkten har utvecklats sedan den invigdes för ca 1 år sedan. Restaurangen på 
Patricia ligger nu också organisatoriskt på förebyggande enheten. Det anordnas flera 
aktiviteter per vecka.. Dessa aktiviteter kan arrangeras av föreningarna själva eller av 
förebyggande enhetens personal. Ofta görs också arrangemang i samarbete mellan 
förebyggande enheten och föreningar. Träffpunkten är mycket välbesökt. 
 
Föreningar som samarbetar med träffpunkten får boka lokaler på Patricia gratis. Två 
mötesrum finns tillgängliga utöver restaurangen. 
 
På förebyggande enheten finns också volontärverksamheten, men eftersom det just nu 
saknas en volontärsamordnare har inte utrymme funnits för att rekrytera nya 
volontärer. Istället satsar man på att ta hand om befintliga volontärer.  
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§ 13 Social och omsorgsförvaltningen informerar 

Vi har en nyinflyttning till vår kommun som är mycket positiv, men det ställer också 
krav på anpassning. Social- och omsorgsförvaltningen ser därför att det finns ett behov 
av att ytterligare 2 gruppbostäder byggs. Idealiskt sett skulle det behöva byggas 1 under 
2019 och 1 under 2020. Ett sådant förslag har skickats vidare till kommunstyrelsen. 
 
Man har också ett behov av förbättrade lokaler för korttidsboende. Även boendestöd 
enligt SOL har ökat.  
 
Hab-ersättningen har höjts från 44 kr/dag till 50 kr/dag. Beslutet togs eftersom det var 
mycket länge sedan hab-ersättningen höjdes och den behövde därför justeras upp för 
att ligga i fas med den ekonomiska utvecklingen i samhället. 
 
Frågor;  
Varför måste man ange skäl för ledighet när semester söks från daglig verksamhet? 
Renée kan inte ge något säkert svar på det, men när man begär ledighet från daglig 
verksamhet är det inte i egentlig mening en vanlig semester. Ordet semester används 
främst för att skapa en normalitet för de som finns i daglig verksamhet. I praktiken 
innebär en ansökan om ledighet istället att man avstår sin rätt till daglig verksamhet 
under en begränsad period. Naturligtvis ska grundprincipen alltid vara att inte mer 
information än vad som är nödvändigt begärs. 
 
Ledsagarkort 
Ledsagarkort har varit svårt att få till. Enligt uppgift från Maria Ström Åslund finns 
ingen handläggare tillgänglig längre för att fortsätta arbeta med frågan. Renée ska se 
över om det går att hitta en lösning som inte är kopplad till handläggarenheten.  
 
Efter nya telefonin fungerar t.ex. inte fasta numret till Kobra längre. Har fasta nummer tagits bort? 
Fasta nummer ska inte ha försvunnit p.g.a. ny telefoni. Vad det beror på att fast 
nummer inte används på Kobra kan Renée inte svara på. Vi måste återkomma i frågan. 
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§ 14 Övriga frågor  

Problem med kommunens växel; Kommunens växel har under den senaste veckan 

inte fungerat som den ska. Kommunen har infört en ny lösning för telefoni och har en 

del inkörningsproblem. Kontakta gärna servicecenter om ni har problem så att de kan 

rapporteras till ansvariga så att problemen kan åtgärdas. 

Transport; det händer ofta att transport är sena vid hämtning för de som åker till 

daglig verksamhet. Det har hänt att individer gått in igen och inte kommit iväg till sin 

dagliga verksamhet eftersom de tröttnat på att vänta. Det kan i sämsta fall handla om 

upp till 30-35 minuter. 

Rutinen idag är att du ska ringa till den verksamhet du ska till och att de sedan i sin tur 

ska kontakta någon på transport om problemet. Samma sak gäller eventuella ändringar. 

Det blir en lång återkopplingskedja och det är inte ovanligt att personen det gäller 

aldrig får någon återkoppling. Transport har också gett beskedet att de inte vill ha 

direktkontakt med den som har beviljats transport eller dennes anhöriga. Det vore 

dock önskvärt om det var möjligt för anhöriga, personal och/eller den person som 

väntar att ringa ett nummer och få besked om vad som har hänt och om/när 

transporten kan tänkas komma. Nuvarande rutin skapar mycket frustration bland 

brukarna. 

Stina Almberg formulerar ett förslag till skrivelse till Transportavdelningen. 
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§ 15 Övrig information 

Återkoppling om taxi-telefonen på tågstationen 

Taxi-telefonen på stationen kommer inte att kopplas in igen enligt Hudiksvalls taxi. 

Samtalen från den har stadigt minskat eftersom de flesta idag använder egna 

mobiltelefoner. Man har därför bedömt att det inte behövs någon telefon längre. Dock 

skulle man se över att ta bort telefonen/stolpen. 

MFD-checklista vallokal 

MFD har inför valet kontaktat samtliga kommuner med påminnelse om tillgängliga 

vallokaler. MFD har även gjort en checklista som kan användas för att kontrollera 

tillgängligheten. 

 


